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PROGRAM SOBOTNÍ BOHOSLUŽBY  
 
 

 

9,3o hodin  

Studium sobotní školy a dětské sobotní školy – vede Anna Boušková  
Téma úkolu: „Služba potřebným“  

• Společná píseň č. 285 „Sobota krásná"  
• Modlitba  

• Studium probíhá ve třídách pod vedením učitelů  

• Sbírka pro potřeby misie  

• Společná píseň č. 29 "Když tvoji moc já, Pane, zřím"  
• Modlitba  

 
10,3o – 10,45 hodin  

Přestávka  
 

10:45 hodin  

Bohoslužba – vede Jaroslav Bartoš  
• Přivítání, sborová oznámení  

• Blahopřání k jubileu – první diakonka, starší sboru  

• Společné chvály  
„Ježíši mám tě rád, toužím tě uctívat“; „Stačí se nadechnout“  

• Modlitba  

• Sbírka pro potřeby sboru  

• Příběh pro děti – Richard Klíma  
 
• sborová píseň - „Audite silete“ - Smíchovský pěvecký sbor  

• Čtení z Bible – Deuteronomium 12, 5-7 (B21) – Jan Maršálek  

• Tichá modlitba  

• Kázání – Jan Kubík  
Téma: „... na bohoslužbě "pod vlivem"? To snad ne!“  

• Chvíle ke ztišení – píseň – Václav Vondrášek ml  
 
• Společná píseň č. 156 „S Ježíšem chci věrně“  
• Modlitba – Jan Kubík  

• Společná píseň č. 283 „Pane, dej nám požehnání“  
• Soukromé tiché modlitby a rozjímání v sedě  



Oznámení 
 

-Přejeme požehnanou sobotu všem, kteří navštívili náš sbor. 
 

-Dnes, 25. 11., bude z Písma sloužit bratr Jan Kubík. 
 

-Příští sobotu, 2. 12., bude kázáním sloužit bratr Vít Vurst. 
(předseda Českého sdružení CASD) 

 

- Dnes v sobotu, 25. 11., jste zváni na setkání Klubu zdraví od 1400 hod 
 

-V sobotu, 2. 12., od 1700 hod jste zváni na Adventní koncert  
Smíchovského pěveckého sboru a jeho hostů se svátečním slovem  

 
-V sobotu, 9. 12., od 1400 hod se uskuteční kreativní setkání 

„Adventní scrapbooking s Jitkou“ 
 

-Páteční Smíchovské foyer, s ohledem na aktivity sboru, každý pátek  
od 2000 hod na linku https://meet.google.com/pmm-urpx-wnw 

 

-Sbírky z minulého týdne: sbor: Kč 2 052,-; misie: Kč 1 143,-; 
Adra: Kč 0,-; FSP: Kč 0,-; BanglaKids: Kč 0,-; KC Petrklíč: Kč 0,- 

 

-Prosíme, mysleme na svých modlitbách na sestry a bratry, 
kteří jsou nemocní nebo prožívají různé nemilé životní situace. 

 

-Připojte se k nám také v měsíci prosinci a mysleme na svých 
modlitbách na: budoucnost naši církev 

 

-Bankovní účet sboru: 5053339/0800, do textu jméno a účel. 
 

 
 
 
 
 
 

Pravidelné sborové sbírky 
Účel: sbírka misie 

Bankovní účet: 5053339/0800 
Variabilní symbol: 11106 
------------------------------------------ 

 

Účel: sbírka pro sbor 
Bankovní účet: 5053339/0800 

Variabilní symbol: 777 
 
 
 
 
 
 

 

QR Platba - Misie QR Platba - Sbor 

V období 26. 11.– 2. 12. 2023 oslaví narozeniny: 
 

Jenčík Jaromír (26.11.); Matoušková Eva (2.12.) 
 

Přejeme hojnost Božího požehnání do dalších let. 
P.S. Omlouváme se všem, na které jsme zapomněli. Nebyl to úmysl. 

 
 

 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 
 

 

https://meet.google.com/pmm-urpx-wnw


VZKAZY, PODĚKOVÁNÍ, NABÍDKA… 
 

Smuteční oznámení  
 

Nezemřela jsem, neboť vím, že budu žít stále v srdcích těch, kteří mne milovali.  
Hluboce zarmouceni Vám oznamujeme, že nás navždy opustila naše 

milovaná maminka, sestra, švagrová, teta a naše milá kamarádka paní 
 

Eva Poláková 
 

Odešla nečekaně v sobotu 11. listopadu 2023 ve věku 68 let. 
Poslední rozloučení s naší drahou zesnulou bude v pondělí 27. listopadu 

2023 ve 12.00 hodin v malé obřadní síni krematoria v Praze – Strašnicích. 
 

Viktor, syn 
Za tichou vzpomínku děkujeme 

 
Kazatelská epištola Smíchovským - 176. kapitola 

 

JAK SE SPOLU DOMLUVIT  
 

Tak se nám ochladilo, přišly podzimní sychravy a dokonce leckde mají za sebou 
první sníh přicházející zimy. S každým přibývajícím rokem poznávám, jak dobré je 
mít teplé zimní boty a čepici, tedy věci, které mi dříve přišly zbytečné, zvlášť ta 
čepice, a že nachlazení je, jak pionýr vždy připraveno i s úroky vrátit podcenění 
tělesné tepelné pohody. Už jsem poslední dny vyslechla vícero povzdechů, buď že 
jsou drahé energie a musí se šetřit, a tak není doma takové teplo, jak by dotyčný měl 
rád, nebo že topení nefunguje a musí se ve studené domácnosti vydržet do opravy. 
Pro mě je zahájená topná sezóna ale začátkem problému – problému zvaného vedro. 
Bydlíme totiž v bytě v přízemí a pod naší podlahou vede teplovod pro celý blok 
domů, tudíž nemusíme topit, zato ale neustále větrat. Otevřít ventil u radiátorů 
leckdy celou zimu není třeba, leda za velkých mrazů. A když přijdeme do bytu 
například po víkendu mimo, máme tu i „krásných“ šestadvacet stupňů. Zní to možná 

jako pohádka, ale je to 
vlastně dost 
nepříjemné. Proti mé 
vůli se z mého 
původního nastavení 
„ze studeného 
odchovu“ stal člověk 
poměrně zimomřivý a 
zhýčkaný. Ale jestli mě 
tahle poměrně 
neobvyklá situace ve 
srovnání se situací 
většiny ostatních něco 
učí, pak je to to, že 
každý jsme někdy až 

překvapivě jiný v někdy až  



překvapivých věcech a nejhloupější způsob komunikace je onen typu „všechno vím, 
všechno znám“, „vím, jak se cítíš“ a nejhorší ze všeho je ten „řeknu ti, co a jak máš 
dělat a co a jak si máš myslet“.  
 

Jak se tedy spolu domluvit, když jsme leckdy tak jiní? Přiznejme si upřímně, že to jde 
dost těžko. Jednou možností je řešení babylónské věže: nerozumíme si, naše cesty 
se musí rozejít. Pokud se ale rozejít nechceme nebo nemůžeme, jedinou schůdnou 
cestou je si uvědomit, že moje zkušenosti, znalosti a názory nejsou vždy, všude a u 
každého univerzálně a neměnně platné. Že ten druhý může na něco mně jinak tak 
„jasného“ nahlížet z úhlu, z kterého já jsem tuto situaci nikdy nenahlédla, protože mi 
schází nějaká znalost či zkušenost. Kraličtí krásně přeložili Boží výrok: „Nejsouť 
zajisté myšlení má jako myšlení vaše, ani cesty vaše jako cesty mé, praví Hospodin.“ 
(Iz 55,8) Tedy Bůh vlastně říká, že mnoho věcí vidí jinak než my a jedná jinak než 
my. A přesto se s námi nerozchází, naopak za námi přichází a zkouší navazovat a 
udržovat kontakt. Chceme-li tedy našeho Boha následovat a být mu podobní, pak 
jako on, tak i my musíme druhému přát svobodu názorů, postojů i jednání. A usilovat 
o jednotu – ne v uniformitě, ale v rozmanitosti.  
 

S přáním odvahy bořit rozdělující zdi (Ef 2,14.15) a stavět mosty srdečně zdraví a 
požehnanou sobotu i celý další týden přeje  
 

Soňa Sílová, vaše kazatelka 

 

SOBOTNÍ ŠKOLA – příští týden  
Téma 4.čtvrtletí 2023: POVOLÁNI BOHEM  
Lekce 9: Záchrana bohatých a vlivných.  
Texty:  Da 4; 2Kr 5,1–19; J 3,1–12; J 7,43–52;  

Mt 19,16–22; J 19,38–42  
 

Při studiu této lekce se postupně zaměříme na biblické postavy 
„z vyšší společnosti“, v jejichž životech se prokázalo, že i na 
nich Bohu záleží a že udělal vše i pro jejich záchranu. Na těchto 
příkladech budeme hledat inspiraci pro plnění misijního 
poslání v dnešní době.  
 

• Da 4,31–34: Nebúkadnesar (neděle)  

• 2Kr 5,17–19: Naamán (pondělí)  

• J 3,1–5: Nikodém (úterý)  

• Mt 19,16–22: Bohatý mladý muž (středa)  

• Mt 27,57–60: Josef z Arimatie a Nikodém (čtvrtek)  
 

PDF lekce: https://sobotniskola.casd.cz/lekce_PDF/aktualni/9.pdf  
Bible pro dnešek s teology Petrem Činčalou a Tomášem Dymáčkem – pořad 
HopeTV inspirován tématem lekcí sobotní školy 
https://www.youtube.com/playlist?list=PL4S0bRwpg3SuN7wi3PGxiDzOMX6C0jM
m1  
Mobilní aplikace Sobotní škola v češtině. V App Store vyhledat Sabbath School, v 
Google Play vyhledat Sobotní škola nebo Sabbath School.  

Daniel Kubečka 



K A Z A T E L N A 
 

ZARADOVAL JSEM SE, KDYŽ MI ŘEKLI 
Kázání ze soboty 28.10.2023 – br. Michal Balcar 

Ž 122  
 
Standardně se učím text, na který kážu a který vykládám, nazpaměť. Doporučuje to 
tak Slavomil Daněk, legendární český starozákoník. V případě Žalmu 122 to nebyl 
žádný problém. Slyším ho totiž zpívaný. Ale protože ho máme zpívaný možná o to 
méně přemýšlíme o slovech, která zpíváme. O čem ten žalm 122 vlastně je?  

• Poutní píseň, Davidova. Zaradoval jsem se, když mi řekli: Půjdem do 
Hospodinova domu!  

• A naše nohy již stojí ve tvých branách, Jeruzaléme.  
 

Žalm 112 je poutní píseň. Vyjadřuje emoci putování za Hospodinem, vystupování k 
němu. Poutě se běžně konaly třikrát za rok cca. Logicky byli ti, kdo poutě vykonávali 
přespolní, nikoli jeruzalémští. A tento žalm v sobě dokonale skrývá radostné 
vzrušení z toho, že něco je jinak, že se chystáme na cestu.  
Moc dobře si pamatuji tu emoci, když jsme ještě v době socialismu vyrazili k moři do 
Jugoslávie. Dacii 1300 jsme naložili až po střechu, maminka nasmažila řízky a my 
přes Dunajskou Stredu, Budapešť, Mostar jeli směr moře. To vzrušení bylo 
nezapomenutelné. Jedinečné. Jako když poutník putoval do Hospodinova domu.  

• Jeruzalém je zbudován jako město semknuté v jediný celek.  
 

Co žalmista vidí? – město semknuté v jeden celek – vidět z Olivové hory staré město 
je doteď nezapomenutelný zážitek. Na žalmistu ale větší dojem, než architektur a 
turistické atrakce udělalo něco jiného: Jeruzalém je místem, kam se chodí Izraeli na 
svědectví, vzdát Hospodinovu jménu slávu a pro soud.  

• Tam nahoru vystupují kmeny, Hospodinovy to kmeny, Izraeli na svědectví, 
vzdát Hospodinovu jménu chválu.  

• Tam jsou postaveny soudné stolce, stolce Davidova domu.  
 

V poslední části, verších 5-9, se autor žalmu s imperativem obrací přímo k nám, 
svým čtenářům. Totiž ta radost, kterou celý žalm začínal, jako by se náhle ztrácela. 
Jako by celý text zvážněl. Pamatujete na tu píseň? Najednou se láme v tajemnou 
pasáž, která jako by nekorespondovala s těmi slovy. Vše vychází z temna, z hloubky. 
Jakoby vlastně ta píseň a její skladatel tušili, že to jméno – Jerušalajim, město pokoje 
– je ironické, protože Jeruzalém je ve svých dějinách spíše městem nepokoje.  

• Vyprošujte Jeruzalému pokoj: Kéž v klidu žijí ti, kdo tě milují!  
• Kéž je na tvých valech pokoj, kéž se tvé paláce těší klidu!  
• Pro své bratry, pro své druhy vyhlašuji: „Budiž v tobě pokoj!“  
• Pro dům Hospodina, našeho Boha, usiluji o tvé dobro.  

 

Žalm začíná Zaradoval jsem se, hebrejsky samachtí. To je stejné slovo, jaké je v názvu 
svátku simchat tóra, který letos začínal sobotou večer 7.10., tedy dnem, kdy teroristé 
z Hamásu povraždili 1400 izraelských civilistů.  



Tohle ale nemá být politické kázání. Nemá to být ani moralizování, kdo by měl dělat 
co a proč. K tomu kazatelna není. Tohle kázání je výzva k modlitbě – k modlitbě za 
ty, kdo nemají zastání. K modlitbě za ty, kdo milují Jeruzalém, aby byli v bezpečí. Svět 
sleduje s úzkostí a zděšením, ale my můžeme jít do Hospodinova domu (drze jsme 
si to vypůjčili ale myslím, že můžeme v Kristu) a modlit se za jeho pokoj.  
 

Kraličtí ve výkladových poznámkách k Šestidílce říkají: „David, vida ochotnost a 
snažnost velikou Církve k službám Božím z toho že zvláštně potěšen a obveselen 
oznamuje: zatím města Církve i všeho království dobrý řád vychvaluje všechněm 
dobrého žádá ano i v účinnosti přívětivě všechněm se zamlouvá.“  
 

Pojďme se v účinnosti přívětivě všechněm zamlouvat. S Boží pomocí prosit o pokoj 
pro Jeruzalém. 
 

K ZAMYŠLENÍ  
 

Kontemplativní modlitba  
 

Ve Smíchovském zpravodaji z 11. listopadu 2023 byl otištěn v rubrice „K zamyšlení“ 

článek „Nevyslyšená modlitba“ od Tomáše Halíka, kde je zmíněna mimo jiné 

kontemplativní modlitba. Ze zmíněného článku cituji následující odstavce, kde je 

kontemplace zmíněna:  
 

………. Ano, je přirozené, když své potřeby předkládáme Bohu s prosbou a děkováním, 

jak čteme v dnešním biblickém čtení. Je to pro nás velmi potřebné, pokud je to ovšem 

spojeno s tím druhým, rozhodujícím krokem: to je kontemplativní a proměňující fáze 

modlitby. Spočívá v tom, že se ztišíme, zklidníme, že „dáme do závorky“ naše emoce, 

představy, touhy, sklony a závislosti. Teprve do takto svobodného srdce vstupuje Bůh.  

Pak nám dává světlo, v němž vidíme i své prosby, potřeby a celou svou životní situaci 

jinak, lépe, zřetelněji, v souvislostech – jako „na světle“. Pak naše modlitba už není náš 

výkon, ale dar milosti, pak je tím, co o modlitbě říká svatý Pavel: my nevíme, oč se 

správně máme modlit, ale pak se v nás modlí Boží duch sám, „přimlouvá se za nás 

vzdechy nevypravitelnými“.  
 

.……… Myšlení je také druh modlitby, který nesmíme zanedbávat. Víra bez myšlení, ale 

i myšlení bez kontemplace jsou povrchní a mohou být nebezpečné. ….  

--------------------------  

Nakladatelství Academie vydalo v roce 1981 Ilustrovaný encyklopedický slovník, kde je 

k pojmu kontemplace (lat.) následující definice: zření, rozjímání; nazíravé pohroužení do 

vlastního nitra. V náboženské mystice je cestou k bezprostřednímu styku s Bohem. Ve 

filozofii je kontemplace opakem praxe přetvářející vnější, objektivní vztahy.  

--------------------------  

Pro doplnění připojuji informace uvedené na webové stránce www.GotQuestions.org :  
 

Co je kontemplativní modlitba?  
 

Je důležité si nejdříve definovat pojem „kontemplativní modlitba“, neboli rozjímání. 

Kontemplativní modlitba není pouze to, když nad něčím rozjímáš během modlení. Bible 

nám dává pokyny, že se máme modlit vědomě, svou myslí (1. Korintským 14:15), takže 

je jasné, že modlitba do určité míry bude obsahovat rozjímání. Pojem „kontemplativní 

modlitba“ ovšem časem nabyl jiného významu. Rozjímání na modlitbách nabylo na  



popularitě a vidíme jej v praxi hlavně jako součást nově vycházejícího hnutí v církvi — 

hnutí, které si osvojuje řadu nebiblických praktik. Kontemplativní modlitba je jednou z 

nich.  
 

Kontemplativní modlitba, které se také říká „ukotvující modlitba“, je meditativní 

praktika, při níž se meditující soustředí na nějaké slovo a opakuje je stále dokola, a to po 

celou dobu dané meditace. Kontemplativní modlitba se vykonává v různých skupinách 

různě, ale vždy tam můžeme naleznout shodné prvky. Součástí kontemplativní modlitby 

je výběr určitého posvátného slova, který je ústředním symbolem toho, že chcete vejít do 

Boží přítomnosti a toho, co Mu chcete přednést. Při kontemplativní modlitbě většinou 

pohodlně sedíte se zavřenýma očima, a na úvod tiše a krátce pronesete ono vybrané 

posvátné slovo. Když si je modlitebník vědom svých myšlenkových procesů, měl by se 

jemně vrátit zpět k posvátnému slovu.  
 

Může to znít jako celkem nevinná praktika, ale musíme říct, že tento druh modlitby nemá 

v Písmu žádnou oporu. V Bibli je modlitba definována zcela opačně. „O nic nemějte 

starost, ale za všechno se modlete. O své potřeby proste s vděčností Boha.“ (Filipským 

4:6). „V ten den se mě nebudete ptát na nic. Amen, amen, říkám vám, že o cokoli 

poprosíte Otce v mém jménu, to vám dá. Až dosud jste v mém jménu o nic neprosili. 

Proste a dostanete, a vaše radost bude dokonalá“ (Jan 16:23-24). Tyto a další verše jasně 

ukazují modlitbu jako srozumitelnou komunikaci s Bohem, nikoliv jako esoterickou, 

mystickou meditaci.  
 

Kontemplativní modlitba ve své módní podobě má za úkol navodit mystický prožitek s 

Bohem. Mystika je ovšem velice subjektivní a nespočívá na pravdě nebo faktech. Boží 

Slovo nám bylo dáno ale právě z tohoto důvodu, aby totiž naše víra a naše životy byly 

založeny na Pravdě (2. Timoteovi 3:16-17). To, co víme o Bohu, je založeno na faktech; 

důvěřujeme-li smyslovému poznání víc než tomu, co je zaznamenáno v Bibli, rychle se 

tak dostaneme mimo biblický standard.  
 

Kontemplativní modlitba v této podobě se neliší od meditativních technik, hojně 

používaných ve východních náboženstvích a hnutí New Age. Její nejhlasitější zastánci 

hájí otevřenou spiritualitu a mezi stoupenci všech náboženství hlásají, že ke spasení lze 

dojít různými cestami, a to i přesto, že sám Kristus prohlásil, že spasení je možné jen 

skrze Něj (Jan 14:6). Kontemplativní modlitba v té podobě, v jaké se v moderních 

modlitebních hnutích praktikuje, je v rozporu s biblickým křesťanstvím a měli bychom 

se jí vyhnout.  

-------------------------  

Chtěl bych spolu s vámi poděkovat Hospodinu za Jeho neobyčejný dar – modlitbu. Za 

všechny okamžiky, kdy jsme skrze modlitbu mohli prosit o Boží pomoc a ochranu. Za 

chvíle s modlitbou, kdy jsme děkovali za Boží přiznání se k nám osobně, k našim blízkým 

a všem, na které myslíme. Hospodine, prosíme Tě o posilu pro chvíle, kdy čekáme na 

Tvoji odpověď a ona hned nepřichází.  
 

Závěrem připojuji slovo apoštola Pavla z listu Filipským 4,6.7: „6 Netrapte se žádnou 

starostí, ale v každé modlitbě a prosbě děkujte a předkládejte své žádosti Bohu. 7 A pokoj 

Boží, převyšující každé myšlení, bude střežit vaše srdce i mysl v Kristu Ježíši.“  
 

S přáním všeho dobrého, Boží ochrany a Jeho požehnání  

Pavel Bláha 

 



KDYŽ MODLITBA NESTAČÍ…  
Richard Daly 
 

Ken Haynes může vyprávět velmi zajímavý příběh. Před patnácti lety utrpěl 
vážné zranění, když se pokoušel při policejním zásahu zadržet podezřelého 
drogového dealera. V té době byl členem policejního sboru v jižní Kalifornii. 
Měl poraněnou pravou ruku, rameno, krk a zátylek. Od té doby trpěl vážnými 
migrénami, které se každý rok zhoršovaly. Ken vzpomíná: 

Důsledky zranění byly natolik vážné, že jsem musel opustit policejní sbor. 
Přestěhoval jsem se do Portlandu v Oregonu, kde jsem si hledal práci v počítačovém 
průmyslu. 

Před dvěma roky začala být bolest způsobená zraněními velmi úporná. Každý den 
jsem prožíval strašná muka a dvakrát nebo třikrát mě museli vézt na pohotovost, 
protože migréna byla opravdu nesnesitelná. Během těchto epizod jsem byl velmi 
citlivý nejen na zvuky, ale vadilo mi dokonce i dýchání osoby, která byla se mnou v 
jedné místnosti. 

Vyzkoušel jsem všechny možné léky, 
bylo jich tolik, že by zaplnily jednu 
malou lékárnu. Předepsali mi i 130 mg 
morfia, aby se pronikavá bolest snížila a 
já mohl alespoň trochu „fungovat“. Po 
celou dobu se moje manželka Kelly 
modlila za mé uzdravení a úlevu. 
Vypadalo to však, že je zřejmě mým 
údělem trpět až do konce mého života. 
Nikdy jsem se však nevzdával naděje, že 
se pro mě najde vhodná léčba, že mě 
Bůh uzdraví. Stále jsme se modlili a prosili o vedení a zdraví. 

V lékařském časopise, který odebírám, jsem jednoho dne četl o diagnóze nazývané 
cervikogenní bolest hlavy (CBH), která bývá zapříčiněna úrazem krku. Vyskytuje se 
běžně mezi lidmi, kteří prodělali tzv. hyperextenzi krku (natáhnutí vaziva na krku) 
při autonehodách. Ve svém zdravotním zařízení jsem hledal někoho, kdo by měl 
nějaké zkušenosti s bolestí hlavy tohoto typu. Tiskl jsem z internetu článek za 
článkem a nosil je svým lékařům, aby mě patřičně diagnostikovali a léčili, ale marně. 
Všichni to okamžitě odmítali a tvrdili, že oni vědí lépe, co potřebuji. 

Díky internetu jsme našli kliniku v kanadském Torontu, která měla zkušenosti s 
léčbou CBH. Zavolal jsem tam a řekli mi, že stanovit diagnózu mohou pouze po 
osobním vyšetření. Na cestu do Kanady jsme však neměli žádné peníze. S manželkou 
jsme se modlili: „Pane, jestli je to tvoje vůle, abychom se dostali do Kanady, tak tě 
prosíme, abys nám to umožnil.“ O tomto nápadu jsme vyprávěli i svým přátelům a 
prosili jsme je, aby se k našim modlitbám přidali v podobném duchu. 

O několik dní později nám zavolal jeden z přátel a řekl nám, že jeho šéf nasbíral tolik 
bodů za letecké míle (bonusový program letecké společnosti), že nám daruje letenky 
– a nám oběma to umožní letět první třídou do Kanady úplně zdarma! To pro nás 
bylo velké překvapení a vlastně zázrak! 



Kanadští lékaři nám však řekli, že kvůli stanovení diagnózy musím na klinice zůstat 
několik dní, což by stálo přibližně 2 000 dolarů. 

Mezitím, a to bez našeho vědomí, jiní přátelé sesbírali peníze na náš pobyt. My sami 
jsme počítali s tím, že si budeme muset na pobyt na klinice vzít půjčku. Peníze jsme 
dostali i od dalších přátel a celková suma stačila na to, aby úplně pokryla naše 
náklady na stravu, pronájem auta a zbylo dokonce ještě i 2 000 dolarů na zaplacení 
pobytu na klinice. To byl druhý zázrak!  

Letěli jsme do Toronta a tam mi potvrdili, že skutečně mám zmíněnou diagnózu. 
Lékaři v Kanadě nás odkázali na dobrého lékaře v USA, v Minneapolis, který by se 
mi mohl věnovat. Přijali jsme to jako součást našeho putování a byli jsme zvědaví, 
kam naše cesta povede.  

Měli jsme tedy cestovat do Minneapolis. Nevěděli jsme sice, jak se tam dostaneme, 
ale věřili jsme, že Bůh nám pomůže a určitě najde způsob, jak se tam dostat.  

Při návratu z Kanady domů jsem se v letadle setkal s mužem, který seděl ve vedlejší 
řadě sedadel. Vracel se domů z týdenní dovolené na Karibských ostrovech. Ze 
slušnosti se mě zeptal, odkud cestuji. Jen stručně jsem mu řekl, že jsem byl v Torontu 
ze zdravotních důvodů. To ho zaujalo. Chtěl vědět, jaký zdravotní problém musel být 
diagnostikován až v Kanadě. Řekl jsem mu o svých bolestech hlavy a o tom, že jediní 
odborníci, které jsem byl schopen najít, byli právě v Torontu. Zeptal se mě, jestli mě 
teď čeká neurochirurgický zákrok. To mne zaskočilo, protože mi velmi přesně 
popsal, jaká operace mne čeká.  

Chtěl jsem vědět, kde pracuje. Byl to lékař ve zdravotním zařízení Lékařské fakulty 
Oregonské univerzity v Portlandu, která se zabývá zkoumáním a léčbou bolesti. 
Nejenže dobře znal mou diagnózu, ale byl ji dokonce schopen léčit! To byl pro mne 
třetí zázrak!  

Ani nemusím říkat, jak jsem byl nadšený. Hned jsem si vyžádal jeho kontaktní údaje, 
abych mohl s lékařskou zprávou z Toronta, potvrzující mou diagnózu, požádat ve 
svém zdravotním zařízení o doporučení. Lékař z letadla mi dal dokonce několik 
vytištěných článků, které jsem mohl ukázat svým lékařům. Navíc tyto články také 
potvrzovaly stanovenou diagnózu z Kanady.  

Po nějaké době jsem už seděl v ordinaci „lékaře z letadla“. Udělal mi několik dalších 
vyšetření, aby přesněji určil diagnózu. Zanedlouho se potvrdilo, že mám 
cervikogenní bolest hlavy a budu muset podstoupit operaci nervového uzlu 
(ganglia) na druhém obratli krční páteře. Měl jsem být operován na 
neurochirurgickém oddělení.  

Jsem si jistý, že mi Bůh pomohl v mé životní krizi, abych potkal ty správné lidi, kteří 
se o mě postarali. Za mé uzdravení se řada lidí vytrvale modlila. A staly se ony tři 
zázraky. Bůh před námi otvíral cestu vždy, když jsme byli v koncích a nevěděli jsme 
jak dál.  

„Víme, že všecko napomáhá k dobrému těm, kdo milují Boha, kdo jsou povoláni 
podle jeho rozhodnutí.“ (Římanům 8‚28)  

Podle knihy Richarda Dalyho  
Od krízy k víťazstvu 



 



 



 



 



Poznej příběh a vybarvi 
 

 

 
 



 
 

Kreslené příběhy Starého zákona 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

  

 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 
 

 
 
 
 

Pokračování příště 
 

 

Smíchovský Zpravodaj, informační týdeník vydává Sbor CASD Praha–Smíchov 
Odpovědný redaktor Jaroslav Bartoš. Vychází každý týden v sobotu v nákladu 130 ks. Případné změny v programu jsou vyhrazeny. 

Uzávěrka příspěvků je čtvrtek. Redakce příspěvky neupravuje a otiskuje je v plném znění. Za tiskové chyby se omlouváme. 
Další infrmace naleznete na internetových stránkách sboru – www.casdsmichov.cz  

http://www.casdsmichov.cz/

